
Warszawa, 15 lutego 2018 r.

Protokół z posiedzenia Konferencji Dyrektorów Bibliotek Uczelni Medycznych w dniu
15 lutego 2018 r. w Warszawie.

W spotkaniu wzięli udział dyrektorzy bibliotek:
1. Renata Birska - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Lublinie
2. Dagmara Budek - Biblioteka Główna Pomorskiego Uniwersytetu Medycznego w

Szczecinie
3. Danuta Dąbrowska-Charytoniuk - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego

w Białymstoku
4. Anna Grygorowicz - Bibliotek Główna Gdańskiego Uniwersytetu Medycznego
5. Magdalena Kotlarek-Naskręt - Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w

Poznaniu
6. Witold Kozakiewicz - Centrum Informacyjno-Biblioteczne Uniwersytetu

Medycznego w Łodzi
7. Renata Seweryniak - Biblioteka Centrum Medycznego Kształcenia Podyplomowego
8. Renata Sławińska - Biblioteka Uniwersytetu Medycznego we Wrocławiu
9. Anna Uryga - Biblioteka Medyczna UJ CM
10. Irmina Utrata - Biblioteka Główna Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego

1. Radosław Budzichowski i Kilian McGetrick z firmy Clarivate Analytics
przedstawili prezentację modułowego programu do zarządzania wiedzą Converis.

2. Dyrektor Anna Uryga omówiła działania mające na celu wyłonienie dostawcy
oprogramowania Kartoteki MeSH-Pol. Ośrodek krakowski przygotował
szczegółowe założenia oraz wymogi merytoryczne i techniczne na potrzeby
realizacji tego przedsięwzięcia. Dyskusja dotyczyła kwestii ewentualnej
organizacji współpracy z Kartoteką za pośrednictwem NUKAT. W kontekście
niepewnej przyszłości NUKAT oraz faktu, iż nie wszystkie biblioteki z nim
współpracują, ustalono, że powinny zostać przygotowane dwa rozwiązania dla
kartoteki MeSH-Pol - uwzględniające współpracę z NUKAT i samodzielne
funkcjonowanie kartoteki. W planowanych działaniach należy również uwzględnić
konieczność doprowadzenia do aktualizacji obecnej wersji MeSH zgodnie z edycją
2018 oraz wszystkie takie funkcjonalności oprogramowania Kartoteki, które
umożliwią odpowiednie zaktualizowanie haseł w poszczególnych systemach
bibliotecznych.

3. Zgodnie z decyzją obecnych system MeSH-Pol powinien zostać posadowiony na
jednej z uczelni medycznych. Dyr. Witold Kozakiewicz zadeklarował podjęcie
rozmów na temat przygotowania takiego oprogramowania przez zespół
informatyków Uniwersytetu Medycznego w Łodzi.

4. Prace nad wspólnym projektem dot. selekcji i przechowywania archiwalnych
zasobów czasopism drukowanych postępują bardzo wolno. Dotychczas tylko
cztery biblioteki zaznaczyły tytuły, które mogą przechowywać u siebie wieczyście
(z 78 tytułów w zakładce 1-100 tylko 27 zostało zaznaczonych). Ustalono, iż



należy zintensyfikować prace i w odniesieniu do tytułów z pierwszej zakładki
zakończyć je do końca lutego.

5. Omówiono możliwości współdziałania w zakresie zakupu naukowych źródeł
informacji. Gdańsk przygotuje szablony do uzupełnienia przez inne jednostki,
które będą podstawą dokonania dalszych analiz statystycznych. Działania będzie
koordynować dyr. Danuta Dąbrowska-Charytoniuk.

6. Dyr. Witold Kozakiewicz podjął się także rozmowy na temat przygotowania
oprogramowania do obsługi katalogu zasobów czasopism medycznych (do
zagospodarowania są dane z doc@med) przez zespół informatyków Uniwersytetu
Medycznego w Łodzi.

7. Dyrektor Renata Birska poinformowała o przygotowaniach do kolejnej konferencji
bibliotek medycznych, która odbędzie się w dniach 17-19 września w Lublinie.
Tematyka konferencji koncentrować się będzie wokół szeroko rozumianej otwartej
nauki.

8. W związku z tym, że KRAUM został poszerzony o przedstawiciela Uniwersytetu
Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie, w związku z powyższym należy zaprosić
dyrektora biblioteki z tej uczelni na posiedzenie KDBAUM w Lublinie. W chwili
obecnej Uniwersytet im. Jana Kochanowskiego w Kielcach ma status uczelni
stowarzyszonej.

9. Redakcja Forum Bibliotek Medycznych od 2018 roku będzie się mieściła w
Biblioteki Głównej Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego. Dyr. Irmina Utrata
- od 2018 roku redaktor naczelny Forum poprosiła o pilne włączenie się każdej z
bibliotek w realizację tego projektu i przesyłanie artykułów do numeru 1/2018 z w
terminie do lipca br.

Protokół sporządziła Dagmara Budek


